



FERNANDO PRADO AYUSO, CMF

DONOSTIAKO GOTZAINA
OBISPO DE SAN SEBASTIÁN

«Urra ezazue bihotza, ez jantziak» (*Joel 2, 12*)

2023ko Garizumako mezua

Apaiz batzuek jantziak urratzen zituzten, eskuak zerura altxatuz, eta publikoki aldarrikatzen zuten besteen portaerek sortzen zuten eskandalua, euren burua garbitzat eta justutzat zutelakoan Jaunaren aurrera joateko, eta halaxe agertzen ziren besteen aurrean.

Profetaren ahotsak kontrapuntua jarriko du, ordea: *Urra ezazue bihotza, ez jantziak!* (*Joel 2, 12*). Itzul zaitezte zuen egiara, apaltasunez. Ez hainbeste asaldatu besteen portaerekin. Itzul zaitezte zure bihotzera, eta kontura zaitezte agian ez duzuela harrotzeko moduko arrazoi askorik. Ez izan hipokritak. Kontuz ibili, zuen jantziak urratuta salatu nahi duzuena baino eskandalu handiagoa ez sortzeko. Jainkoarengandik urrun gaudela adierazten du apaltasun falta horrek, zinez; bihotzik gabeko bizitza, karitaterik gabekoa, erakusten du, erruki falta handia, apaiz bati ez ezik edozein fededuni ere ez dagokiona. Aitak ezkutuan ikusten du, ezin da Aita engainatu (Cf. Mt 6).

Azken batean, zer da, bada, garizuman sartzea? Ez al da gure egiarik sakonenera itzultzea, bihotzera itzultzea, eta maite eta deitzen gaituen Jainkoarekin bat datorren ala ez ikustea? Hauxe da garizuma: Pazkorako prestatzeko bide espirituala; beraz, Jaungoikoaren aurrean jarriko gara, beregana itzuli nahi dugulako; bihurtu egin nahi dugu, aurrez aurre begiratu nahi diogu berriro, seme-alaba eta anai-arreba gisan dugun egia sakonena berreskuratu nahi dugu, hori eragozten duen guztia gugandik urrunduta.

Liturgia-gorria da; baita froga garaia ere, eta borroka espirituala biziko dugu Jainkoarekiko intimitatean. Jesusi jarraitzeko eta bekatuaren eta gaizkiaren aurkako borrokan geure burua indartzeko aukera berri bat da garizuma gu guztiontzat, gure baitan dituen ondorioen aurka eta, batez ere, bere kausen aurka. Beraz, gaizkiari Kristorekin batera aurre egiteko erabaki pertsonal eta komunitarioa berritzea da garizuman sartzea, eta Piztueraren argitan bizitza berri eta berritua bizitzeko prest egotea. Pazkoko argia da gure zerumuga. Pazkoko jendea gara.

Borroka espiritual horretan, ohiko armek —baraua, limosna eta otoitza— laguntzen digute, beste praktika batzuekin batera. Ildo horretan, garizuman bide horretan laguntzeko egin ditzakegun lau gauza erraz proposatzen dizkizuet:

1. *Egunero Jainkoaren Hitza entzun*: garizumako liturgiaren irakurgaietan ibilbide gisa balio diezagukete. Baliabide asko daude horretarako. Baita Interneten ere. On egiten digu gure hitzetan pobre eta Haren hitzetan aberats izateak. Entzun diezaiogun Jesusi, bere Hitzaren bidez mintzo baitzaigu.
1. *Elkartasunezko keinu bat*: etxerik gabeko jendeari laguntzeko proiektu zehatz batean sakrifizioarekin laguntzea. Elizbarrutiaren Hotzaldi aterpetxeak beste 25 leku zabaltzeko egitasmoa dauka. Caritasek azalduko digu proiektu horretan nola lagundu.
2. *Sakramentu bat*: penitentzia edo adiskidetze sakramentua aukera ona da gugan kristau bizitza berritzeko, Jainkoaren barkamenaren eta errukiaren indarra esperimentatuz. Ziur asko, garizuman aurkituko ahal izango duzu apaizen bat, aitortu ahal izateko. Ez utzi zure parrokian parte hartzeari, programatutako penitentzia ekitaldi eta ospakizunetan, bestek beste.
3. *Erromesaldia*: Urtero bezala, Erramu Igandearen aurreko larunbatean erromes joan, anai-arrebekin batera, Arantzazuko gure amaren etxera. Amaren etxera joaten garenean gertatzen den bezala, elkartu eta bat eginda sentitzen diren anai-arreben poza sentituko dugu, zalantzarik gabe. Bat eginda, bidelagun izanda, eraikitzen dugu haur, gazte eta helduok Jaunaren Eliza. Adi egon ekitaldiaren antolaketari eta, ahal izanez gero, ez utzi familia osoarekin parte hartzeari.

Pazkorako ibilbide hori ibilbide ona izatea opa dizuet, bihotzez. Eman diezagula Jainkoak guztioi garizuman biziberritzeko eta Ebanjelioaren benetako poza, Jesusekin elkartzen direnen poza, benetan eta sakontasun osoz bizitzen laguntzeko grazia (cf. EG, 1).

In Corde Matris,

✠ Fernando
Donostiako Gotzaina



FERNANDO PRADO AYUSO, CMF

DONOSTIAKO GOTZAINA
OBISPO DE SAN SEBASTIÁN

«Rasgad vuestro corazón, no vuestras vestiduras» (*Joel 2, 12*)

Mensaje de Cuaresma 2023

Algunos sacerdotes se rasgaban las vestiduras, alzando las manos al cielo, proclamando públicamente el escándalo que producían los comportamientos de los demás, creyéndose y apareciendo ante el resto como justos y puros ante Dios.

Pero la voz del profeta pone el contrapunto: *¡Rasgaos el corazón, no las vestiduras!* (*Jl 2, 12*). Volved, con humildad a vuestra verdad. No os escandalicéis tanto de los comportamientos de los demás. Volved a vuestro corazón y caed en la cuenta de que quizás no tengáis mucho de lo que presumir. No seáis hipócritas. Tened cuidado de que vuestro rasgaros las vestiduras no se convierta incluso en motivo de mayor escándalo que el que queréis denunciar. Esa falta de humildad, en verdad, habla de una lejanía real con Dios, de una vida sin corazón, sin caridad, de una falta grave de misericordia, impropia no solo de un sacerdote, sino de cualquier creyente. Al Padre, que ve en lo secreto, no se le puede engañar (Cf. *Mt 6*).

En definitiva, ¿Qué es entrar en cuaresma, sino un volver a nuestra verdad más profunda, volver al corazón y ver si este está o no en sintonía con el Dios que nos ama y nos llama? Esto es la cuaresma: un camino espiritual de preparación para la Pascua en el que nos ponemos ante Dios, porque queremos volvemos a él, queremos convertirnos, volver a mirarlo cara a cara, volver a recuperar nuestra verdad más profunda de hijos y hermanos, alejando de nosotros todo aquello que lo impide.

Se trata de un tiempo litúrgico fuerte; un tiempo también de prueba, en el que vivimos —en la intimidad con Dios—, un combate espiritual. La Cuaresma supone para todos nosotros una oportunidad nueva para seguir a Jesús y fortalecernos en la lucha contra el pecado y contra el mal, contra sus efectos en nosotros y, sobre todo, contra sus causas. Entrar en cuaresma significa, por tanto, renovar la decisión personal -y comunitaria- de afrontar el mal junto con Cristo y disponernos para vivir, a la luz de la Resurrección, una vida nueva y renovada. La luz de la Pascua es nuestro horizonte. Somos gente de Pascua.

En este combate espiritual, las tradicionales armas —ayuno, limosna y oración—junto con otras prácticas, nos ayudan. En ese sentido os propongo cuatro cosas sencillas que podemos hacer durante esta cuaresma para ayudarnos en el camino:

1. *Escuchar la Palabra de Dios cada día:* las lecturas de la Liturgia de la cuaresma nos pueden servir de itinerario. Hay muchos recursos para ello. También en internet. Nos hace bien ser menos ricos de nuestras palabras para ser más ricos de las suyas. Escuchemos a Jesús, que nos habla en su Palabra.
2. *Un gesto solidario:* contribuir con sacrificio en un proyecto concreto de ayuda a la gente sin techo. El albergue diocesano “*Hotzaldi*” tiene en proyecto cubrir 25 nuevas plazas para personas sin hogar. Cáritas nos informará de cómo colaborar en este proyecto.
3. *Un sacramento:* el sacramento de la penitencia o reconciliación es una buena oportunidad para renovar en nosotros la vida cristiana experimentando la fuerza del perdón y de la misericordia de Dios. A buen seguro, a lo largo de la cuaresma podrás encontrar un sacerdote para poder confesarte. No dejes de participar en tu parroquia, si es el caso, en los actos y celebraciones penitenciales programados.
4. *Una peregrinación:* Caminar, como todos los años, en comunidad de hermanos, el sábado anterior al Domingo de Ramos, a la casa de nuestra madre de Aránzazu. Como sucede cuando vamos a la casa de la madre, experimentaremos, sin duda, la alegría de los hermanos que se reúnen y se sienten en comunión. Juntos, niños, jóvenes y adultos, como compañeros de viaje, construimos la Iglesia del Señor. Estad atentos a la organización de este evento y no dejéis de participar, si es posible, con toda la familia.

Os deseo, de corazón, un buen itinerario hacia la Pascua. Que el Señor nos de la gracia a todos de vivir una cuaresma que nos renueve y nos ayude a vivir en verdad y en toda profundidad la verdadera alegría del Evangelio, la de aquellos que se encuentran con Jesús (cf. *EG*, 1).

In Corde Matris,

✠ Fernando
Obispo de San Sebastián